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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 30. (mimoriadneho) rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 25. marca 2025 

(volebné obdobie 2022-2026) 

 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 

jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou v zasa-

dačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Srdečne Vás vítam na 30. (mimoriadnom) zasadnutí rady 

starostov, ktoré bolo zvolané vzhľadom aj na udalosti uplynulých dní, ktoré si 

o chvíľočku prejdeme. Vítam medzi nami pána primátora. Z celkového počtu 22 je 

prezentovaných momentálne 18. Momentálne sú neprítomní 3. Pán Exner a pán Kavuľa 

sa ospravedlnili, pán Lörinc je dlhodobo neospravedlnení, čiže od roku 2023. Kolegovia 

konštatujem, že sme uznášaniaschopní.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Gabriel Krištof a Ing. Anna Súkeníková 

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Momentálne, vzhľadom na to a na náš štatút rady starostov, 

keďže rada starostov je o tom, že zasadnutia sa zúčastňujú zvolení starostovia. V prípade 

neprítomnosti, teda pokiaľ by teda starosta bol chorý alebo mal iné neodkladné 

povinnosti, sa ho môže zúčastniť zástupca. Avšak nejedná sa o dlhodobé neúčasti na rade 

starostov, ktoré absentujú od roku 2023. V podstate dochádza ku kontrole tých 

prezenčných listín, aktuálne aj z podnetov starostov budeme o chvíľočku hlasovať o tom, 

aby bol prítomný zástupca MČ KVP pán Roman Matoušek, keďže pán Lörinc dlhodobo, 

aj keď rada starostov je v čase o 9:00 hod., v utorok, je pravidelne plánovaná a je to 

jednou z povinností štatutára, ktorý sa stal dobrovoľne štatutárom MČ zúčastňovať sa 

takéhoto združenia ako rada starostov, ktorá je už 35 rokov v meste Košice a je to prvý 

exemplár v meste Košice, ktorý ignoruje radu starostov, pohŕda radou starostov. Pretože 

to nie je o tom, že keď niekto je fakt dlhodobo chorý alebo niečo podobné, je to vyslovene 

o pohŕdaní. Aktuálne budeme hlasovať o tom, či pán Matoušek chcete, aby sa zúčastňoval 

rady starostov alebo nie. Takže kto je za, aby na tomto rokovaní dnes ostal pán zástupca 

MČ KVP, ktorý na toto chodí a hlasovaním budeme vyjadrovať za, zdržal sa alebo proti. 

Kolegovia, preverme si teraz hlasovanie, nech sa páči, o tom, aby pán Matoušek ostal na 

tejto rade starostov. Prosím, hlasujme. Neospravedlnil sa, dlhodobo sa neospravedlňuje.  

 

Hlasovanie č. 1 -  za: 8, proti: 6, zdržali sa: 4 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže aby ostal boli 8, proti boli 6, zdržali sa 4,  

nehlasovali 3. Dobre, takže poprosíme pána Matoušeka, aby v podstate opustil túto 

miestnosť. Prosím? Rada starostov sa rozhodla, čiže starostovia sa rozhodli, nie 
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zástupcovia. Dali sme hlasovať. Treba si plniť pracovné povinnosti, nie je to voči vám, 

pán kolega. Či je to dovolenka, už je od roku 2023 na dovolenke. Pán zástupca, vy ste 

nepredložil žiaden návrh. Urobil ste niečo, čo v histórii samosprávy 35 rokov nebolo, 

dlhodobo ignorujete radu starostov, predložili ste nejaký návrh, kde bola diskusia na rade 

starostov. Máme vložený bod a kedykoľvek o ňom sa mohlo diskutovať bez ohľadu  

na to, aký by bol záver. Dobre, ale vrátime sa k diskusii o chvíľočku, čiže momentálne 

budeme rokovať v tejto zostave, je to rada starostov. To keď si pozriete aj rokovanie  

na vláde, pozrite si rokovanie na výboroch, neexistuje niekde, že by niekto, kto v podstate 

je v meste, sa nezúčastňoval proste takéhoto zasadnutia dlhodobo. Čiže toto je arogancia. 

A poďme ďalej, budeme hlasovať o programe. Má niekto ešte niečo? Takže poďme hla-

sovať o tom, aby sme sa riadili týmto bodom programu, ktoré sú zaradené.  

 

Hlasovanie č. 2 -  za: 17, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, čiže program dnešného rokovania bol 

schválený.  

- - - 

 

Bod č. 1 

Riešenie situácie a vyjadrenie k tlačovým vyhláseniam o avizovanom návrhu zlučovania 

mestských častí mesta Košice – návrhy, diskusia 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, takže budeme sa momentálne venovať tomu, 

čo bolo uplynulé dni, pretože prišla od viacerých požiadavkách, aby sme sa stretli, aby 

sme prijali nejaké závery k udalostiam, pretože všetko sa dozvedáme len z médií, čiže sú 

zvolávané tlačové brífingy. Na radu starostov, ani nám, nikomu z vás neprišiel žiaden 

materiál. Predkladateľ nedal na radu starostov žiaden materiál, jednoducho ste sa 

postavili, lebo ste sa vy rozhodli. A dnes to je ukážka toho, že starostovia sa rozhodli, že 

pohár trpezlivosti pretiekol. Proste to sú mierumilovní ľudia, starostovia sú tolerantní a 

transparentní a tolerovali sme tento stav, že 1 starosta dlhodobo ignoruje. Ale toto nie je 

o tom, keď ste skladali sľub starostu MČ, podpisovali, tak každý deklaroval niečo, čo 

podpisoval, jednoducho toto tu nefungovalo a dnes sme ukázali len to, čo sa nám 

dlhodobo nepáči. Ja som kolegovia, chcem sa ospravedlniť, minulý týždeň nemohla stáť 

na tlačovke vedľa vás, ako predsedníčka rady starostov, vždy sa postavím, pretože nedá 

sa na to pozerať ako určitá skupina poslancov jednoducho si prisvojila. Výsledok územnej 

reformy mesta Košice mal by byť výsledkom dohody, spoločenskej dohody, konsenzu, 

všetko začína pri rokovaniach, aj keď sa nevieme možno niekedy dohodnúť, mali by sme 

spoločne sedieť. Minimálne by sme mali o tom vedieť, počuť názory, že teda aký je to 

materiál, k čomu sa dnes máme vyjadrovať, keď oficiálne nikto tento materiál nevidel, 

nikde nebol predložený a nikomu to neberie mandát, že nemal dostatok času.  

Rada starostov sa stretáva, dnes máme 30. zasadnutie. Niekedy sa zasadalo 5-krát ročne. 

Keď si vypočítame, my sme už ako kebyže za 4. rokom, takže nie je pravda, že nebol 

dostatok času a máme tam vložený bod. Každý mohol diskutovať, povedať si: mám návrh, 

chcem ho predložiť. Čiže predkladateľ, Dominik, ty si predkladateľ materiálu, ktorý má 

6-7 strán. Toto má byť reforma mesta Košice? Na základe čoho ste sa rozhodli, že práve 

12 MČ, čo to prinieslo alebo na začiatku bolo 8 MČ, ale ako plynula nejaká diskusia, ako 

sa, doslova som počula, slovíčko kupčilo, že tak pridané ešte 9., pridajme 10., 11. a podľa 

toho, kto akoby zahlasoval 12, hej? Čiže ideme si deliť Košice podľa seba, bez ničoho, 

aby to bolo na rade starostov, aby sme si to prešli. Takže nečudujme sa, že vyvolalo to 

veľkú mieru, možno nie, že nevôle, ale sklamania. Kolegovia mali tlačový brífing, kde 
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vlastne vyjadrili svoje stanoviská. Hovoríte o reforme, ale nehovoríte o reforme veľkých 

MČ. Čiže ak sa pozrieme, keby sme to rozanalyzovali do štipky kostí, tak presne vieme 

každý 1 údaj, koľko stoja MČ malé, koľko stoja veľké. Nehovoríme o kompetenciách, že 

v súčasnosti problém sú kompetencie a financovanie MČ. Čiže kolegovia, debata je 

otvorená a ja poprosím predkladateľa, pána Babušíka, nášho kolegu, aby sa vlastne 

minimálne vyjadril k tomuto materiálu, aby nás oboznámil. Čiže my sa ťa, Dominik, 

doprosujeme, keď momentálne sa niekto tu bude oháňať, že či sme mohli vylúčiť  

z rokovania pána Matoušeka, lebo nemohli, ale je to presne to isté, čo ste vy urobili, že 

ste sa postavili niekde na MMK a oháňali ste sa elaborátom 6-strannovým. Toto je na 

zobratie akademického titulu. Diskusia aj otvorená. Dominik, vyjadri sa k tomu, nech sa 

páči, vyjadri sa k tomu a diskusia je otvorená. Dominik, máte predsedu komisie na deľbu 

samosprávnych kompetencií, prečo odišiel preč? Ja len to hovorím, ja nie som proti 

reforme, ja zahlasujem aj za 4 okresy podľa toho, ako si to môžem ja myslieť alebo  

za 0 MČ. Čiže my sa ťa tu dnes doprosujeme, aby teda si mal úctu alebo povedal tým 

kolegom, že ten materiál nikto nevidel. Predseda komisie pre deľbu samosprávnych 

kompetencií, však on má byť ten kompetentný, on má ten materiál povedať, áno, chceme 

ísť s ním a bez ohľadu, či sa nám to páči. Čiže splniť si domácu úlohu. Kľudne to mohlo 

byť prerokované, odovzdané, urobiť si určitý okruh. Dominik, máš slovo. Starostovia sú 

pripravení. Chceme sa o tom baviť, však to bude na MZ alebo nebude? Neviem, či bude. 

Takže čo je súčasťou, nikto ho nevidel, prečo ho nikto nevidel? Máš slovo.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: 12. december 2023, kde som požiadal 

kolegov o to, že či sa môžeme o tom rozprávať po prvom predložení, ktoré bolo.  

Už prvým hlasovaním v rade starostov, to bolo zamietnuté. Odvtedy sme sa toľkokrát 

rozprávali, že ste ma tu niektorí zastavili a nikto neprišiel s ničím, že by sa so mnou ďalej 

rozprával. A tento návrh, nie je môj návrh. Je to návrh klubu a ďalšia vec je, že viete 

veľmi dobre, že sme sa rozprávali, že keď pôjde niečo, tak to pôjde cez podateľňu tak, 

aby to išlo následne aj do komisie, aj do rady starostov. Materiál je v podateľni, tzn. že 

teraz príde aj sem. A ty si Lenka predsedníčka rady starostov, tak nech sa páči, môžeš to 

viesť. Materiál je v podateľni a tým pádom predpokladám, že si s ním oboznámená. 

Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: No bohužiaľ, neviem, či má nejaký aj sprievodný list, tento 

materiál. Čiže. 

 

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: A ak môžem ešte veľmi v skratke. 

Kolegovia, ak si nepochopili jednu základnú vec, spravia to v Národnej rade bez nás  

a ešte teraz, takže veľmi rýchlo si rozmyslíte, kto s kým sa ako porozpráva a dohodne. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Myslím si, že aj v minulosti tu boli rôzne pokusy a nechať 

sa nejakým, poslancom buď zastrašovať alebo niečo obdobné, nemalo by to byť to, že 

nás niekto tlačí do niečoho, lebo niekto si napíše nejaký papier za 10 dní a je to súčasť 

nejakého jeho marketingového nástroja, pretože sa chce zviditeľňovať, hej? Toto bolo 

povedané určite aj na tlačovke. Reforma nie je olympiáda a toto je zásadné. Čiže materiál 

nebol doručený ani starostom, bol doručený niekde do podateľne bez nejakého 

sprievodného listu, bez ničoho. A kolegovia by radi tiež boli oboznámení s týmto 

materiálom. Mohol si o ňom diskutovať, mohol si ho ty predložiť na radu starostov  

bez ohľadu, či sa to bude niekomu páčiť. Myslím si, tu nikto nehovorí, že niekto sa bráni 

nejakej reforme administratívnej, kompetenčnej, finančnej atď. a nikto sa nebráni ani 

diskusii. Pán Krcho sa hlási s faktickou.  
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p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja by 

som chcel zareagovať, Lenka to už povedala, ale pána kolegu Dominika Babušíka, ja len 

normálne slušne chcem poprosiť, aby ten návrh, ktorý dal do podateľne ako predkladateľ 

s Košickým klubom, či by bol problém, že by ste nám ho zaslali v elektronickej podobe 

na úrady MČ. Dominik, je to dokument, o ktorom sa máme baviť. Išlo to na podateľňu. 

Vy ste svoju úlohu splnili tak, ako ste chceli, je to vaše právo. Ale ja neviem, či podateľňa 

alebo MMK zaviazaný, že tento materiál má poslať nám starostom. Je to bod do 

zastupiteľstva, má to prejsť MR a potom ten materiál asi niekde budú distribuovať. To 

neberiem, ale pre krátkosť času ja len slušne chcem poprosiť, či je problém, aby tento 

materiál bol zaslaný starostom. Oficiálnou cestou, ja neviem, z tvojho mailu alebo z mailu 

hocikoho, či je problém, aby ten materiál v elektronickej podobe prišiel, aby sme ho mali 

oficiálne. Čiže môžeme očakávať, ja neviem, v dohľadnej dobe? Ďakujem pekne, to je 

všetko, ja len toľko som chcel.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem, nech sa páči, do diskusie sa hlási pán starosta 

Petrík. 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice - Šaca: Ďakujem. Dominik ostal tu sám, nás je tu veľa. Nechcem, 

aby to teraz vyzeralo, že všetci teraz do neho sa budeme púšťať. Ja chcem taký svoj názor 

na celú túto záležitosť. Vy ste predložili, Dominik, skupina poslancov, ten návrh na 

reformu samosprávy v rámci mesta Košice. Samozrejme, že je to, ja osobne som od roku 

2014 starosta, ale ja okrem toho, že neviem v 2016 roku bývalý pán primátor Raši podal 

návrh, čo sa týka možnosti riešiť tento problém v rámci MZ, ktorý jedným hlasom  

v Národnej rade neprešiel. Ja osobne som nepočul od jedného občana ani doteraz, až teraz, 

keď sa o tom bavíme, ľudia o tom sa rozprávajú, ale ja som nepočul požiadavku, aby sa 

toto usporiadanie menilo zospodu, hej? Čiže to prišlo z vašej strany. Lebo podľa mňa tá 

spoločenská požiadavka tu neexistuje, vy to chcete meniť. Počkaj, vy to chcete meniť, 

my, starostovia, netreba brať, že my sme starostovia, my zastupujeme, my máme mandát 

zastupovať naše MČ. My nerozprávame za seba, my rozprávame za svojich ľudí. Tým, 

že sa prijal nový zákon, ktorý momentálne rieši Ústavný súd, že sa odobrala možnosť 

usporiadať referendum v takejto záležitosti občanom, my nevieme povedať, či naozaj tá 

vôľa občanov je takto meniť situáciu. Čiže stratili možnosť sa k tomu vyjadriť a pokiaľ 

by bolo z vašej strany to seriózne, tak ste mali usporiadať referendum v rámci celých 

Košíc a pokiaľ by vznikla v rámci tohto referenda skutočne vôľa, by bola preukázaná 

vôľa ľudí, že to treba riešiť, tak to poďme riešiť. Ale rozprávate, že sa to riešilo 2023, 

Laco písal, že už 15 rokov. Ja o tom neviem, že by sa to 15 rokov riešilo, ale bohužiaľ, ja 

si myslím, že toto nie je spôsob, akým by sme mali my pristupovať, že vy chcete, lebo je 

to nutné. Uvedomte si, že sa to týka 40 tis. občanov malých MČ a pýtal si sa, bol si  

v jednej malej MČ, pýtal si sa ľudí, či to chcú a či im to prinesie naozaj dobre? Už tým, 

že sme sa stali MČ, rapídne klesla úroveň života obyvateľstva v našej MČ. Rapídne. 

Zastavil sa rozvoj, nevieme zabezpečiť poriadne služby občanom, ani teraz pri tomto 

financovaní, ktoré je. Pripravíte tieto obce od samosprávy, tie obce to budú také 

zapáchajúce záprdky, lebo tam nikto ani nepáchne. Občan Poľova alebo ja neviem, 

Kavečan alebo inej, preňho nikdy nebude starosta veľkej MČ jeho starosta. Starosta tam 

bude z pozície moci a ten starosta, tak jak doteraz nikto neprišiel do týchto malých MČ  

a sa nestaral, ako tí ľudia tam žijú, už ani toľko sa nebude starať, ani toľko. On bude mať 

svoju voličskú základňu v svojich sídliskových MČ a tí ho budú voliť. Toto je pozícia 

sily. Zo 41 poslancov v MZ 8 veľkých MČ má 36 poslancov, 14 malých MČ má  

5 poslancov. Nevieme vyburcovať ani teraz nič, keď títo 5 poslanci zmiznú, že už nebudú 

tieto malé MČ, kto bude mať záujem na tom, aby sa tieto malé MČ rozvíjali tak, ako 
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okolité obce? Mne stále obíjajú o hlavu Malú Idu a ja si pripadám ako taký tajtrlík.  

A druhá vec, ja tam žijem v tej obci a ja som tam vyrástol, ja som tam prežil celý život  

a neviem si predstaviť, že zrazu tí ľudia nebudú mať možnosť si svoju vlastnú samosprávu 

tam vytvoriť. Treba sa pozrieť, z akých prostriedkov my robíme a s akým efektom 

Dominik. A o tom sa treba baviť. To netreba kĺzať po povrchu a robiť politiku a miešať 

karty a manipulovať s faktami a so všetkým možným. Keď ste to chceli riešiť, tak poďme 

na to takýmto spôsobom, ako to normálne zdravý sedliacky rozum káže, keď je tá 

spoločenská požiadavka. Ale najprv sa treba opýtať tých, ktorých chcete rušiť, aký majú 

ľudia názor na to. Tak prečo neurobíte verejné zhromaždenie, ja neviem, v hociktorej 

malej MČ? A pýtajte sa, vy ste tí, ktorí prišli s týmto návrhom a predstúpte pred týchto 

ľudí a povedzte im a uvidíte, čo vám povedia tí ľudia. Teraz vám to hovorí 14 malých 

starostov a keď pôjdete pod tých obciach, uvidíte, aký názor majú ľudia na toto, čo chcete 

vy urobiť. Vás zaujímajú len veľké MČ, lebo naozaj tým, že sa tieto malé MČ zrušia,  

k žiadnej úspore, ani k žiadnej efektivite nedôjde, tobôž nie k skvalitneniu života. Bude 

sa skvalitňovať zase len život tak, ako to je teraz, na úkor malých MČ žijú veľké MČ. 

Všetky investície idú do mesta. Jasné, že každý kope za svoju ligu, ale treba si uvedomiť, 

že aj my kopeme Dominik za svoju ligu. A my nekopeme za seba, ale kopeme tam, kde 

žijeme, za tých ľudí. My tam budeme žiť dokonca života a ja sa bude musieť pozrieť  

do očí hociktorého. Preto my máme taký postoj. A vy sa s nami nebavíte, máte postoj, 

proste vy idete. Máte postoj mocenský a idete valcovať, ale vás nezaujímajú vôbec tí 

obyvatelia malých MČ. Keby vás zaujímali, tak medzi nich idete. Toto robí politik.  

Choď do Šace, ja ti urobím verejné zhromaždenie. Príď do hociktorej MČ, príďte všetci 

koľko vás je a uvidíte názor týchto ľudí. Netreba ani referendá a tí ľudia vám povedia 

toto isté, čo vám hovoríme my teraz. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta, ďakujem veľmi pekne za veľmi plodný 

príspevok. Pani starostka Súkeníková a potom Viktor Mikluš. 

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Ďakujem veľmi pekne. Tak niečo sa urobilo, niečo 

sa podalo Košický klub do podateľne, ale mňa jedno čo mrzí, že pána starostu tu takto 

nechali samého variť sa v ich horúcej kaši. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Mikluš.  

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice - Vyšné Opátske: Začnem vlastne tým, čo povedala kolegyňa 

Súkeníková, že nechali ho tu. Áno, ja si vážim prácu každého jedného starostu, ale je tu 

taká vec, že aký je to kolektív, keď nechajú tu svojho jedného starostu. Jeden starosta 

nemá záujem o túto prácu alebo o stretávanie sa s týmito ľuďmi, ktorí tu sedia. Toto sa 

mi nepáči, hoci som hlasoval za to, aby pán Matoušek tu zostal. Ja si myslím, že veľké 

MČ, budem rozprávať veľmi veľmi neodborne, majú veľké oči. Myslia si, že mesto bude 

mať viac finančných prostriedkov, ako má teraz. Nebude mať viac finančných 

prostriedkov a prečo si chcú zobrať malé MČ pod seba, aby si vykompenzovali 

kompetencie, aby mali kompetencie také, ako majú malé MČ. Neuvedomujúc si jednu 

vec, že len taká zimná údržba ich môže položiť. Na kolená. Pričom mesto má iné finančné 

prostriedky. A ja teraz nehovorím o efektivite, hovorím o možnostiach. Mesto má väčšie 

možnosti, aby tú plochu veľkých MČ tak, ako to robí teraz, tak robil aj naďalej. Už tu 

padli aj také návrhy, nebudem hovoriť, že koho, však sa zlúčte vy, veľké MČ, urobte si 

svoje teritórium, kde si budete robiť to, čo robíme my, ako malé MČ. Neviem, ako s vami 

zalomcuje, keď príde nie taká zima, že 3-krát cez zimu sneží, ale bude snežiť 5-krát  

a budete musieť zaplatiť možno 2-krát toľko, ako za terajších podmienok. Čo potom? 
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Zasa pôjdete prosiť mesto, že dajte nám peniaze, lebo by sme to zle napočítali? Ja to 

nevidím až tak optimisticky. Ako sa kosí? Však ja chodím po tých MČ. Na Furči mi býva 

syn a ja chodím tam a vidím, že to nie je zasa, že prídem do raja. Máš zbúrané alebo 

potrebuješ opraviť schody, tak zatelefonuješ na mesto. My nemáme ani jednu 

nehnuteľnosť, ktorú má v majetku mesto okrem ciest, chodníkov a pozemkov. 

Nehnuteľnosť myslím budovu. Ani z toho nemôžme my, ako malé MČ niečo vyťažiť. 

Mesto vám dalo voľnú ruku, máte budovu nájmy, idú vám. Či idú mestu alebo ako to je? 

Nie je to z vašej strany seriózne. Ja som napr. keď som bol zvolený, ja som ľuďom 

nesľuboval, že zrušíme MČ. Vy, keď ste to sľubovali, je to okej, je to legitímne. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta, ďakujem za názor, aj za to, že ako si spomínal, 

že možno pozlučovať veľké MČ, urobiť reformu veľkých MČ, aj to je cesta. Nech sa páči, 

pán starosta Ihnát s faktickou.  

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi 

pekne. Ako nikto tu vlastne nebude oponovať tomu, že je tlak aj verejnosti, štátu a celkovo 

tá situácia je taká, že k niečomu to bude musieť dôjsť, ako v rámci toho šetrenia tých 

verejných financií. To jednoducho tomu sa zabrániť nejak nedá. Ja osobne som zvažoval 

tiež ako jednu vec, že ja by som sa zlúčil napr. ja osobne, moja taká predstava pekná je, 

zlúčiť sa s Furčou, napr. hej? S Furčou sa zlúčiť a to z hľadiska toho, že mal by som alebo 

ten starosta by mal možnosť riešiť tú rómsku otázku, ktorá je tam pod Furčou a naozaj sa 

tam venovať na plný úväzok tomu, aby tam urobil trošku poriadok, čistotu zanechal. 

Obydlie je chránené, čiže nevysťahuje ich vonku, ale čistota, poriadok a jednoducho ako 

teliatka by pekne chodili dookola do škôl a nie cez cestu atď. Čiže to je len výchova k 

rodičovstvu, výchova vlastne tých ľudí, kde sa im treba individuálne každý deň venovať. 

Čiže mravenčia robota. Toto je moja predstava. A ďalej napr. je taká predstava prepojiť 

Sídlisko Ťahanovce s Furčou. Čo sa týka cesty nejak a bojovať aj s mestom Košice vlastne 

cestným správnym orgánom a so správcom komunikácie, aby tá cesta nejakým spôsobom 

vznikla a prepojili sa tieto 2 MČ, ktoré sú najbližšie k sebe sa dá povedať. Sú podobne, 

by som povedal, veľké. Furča je taká výzva určitá, čo sa týka aj komunikácie, aj schodísk, 

ako hovorí Dominik. Ako môj názor je, že ja by som nebol proti tomu, keby sme sa spojili 

sídlisko Ťahanovce s Furčou. Čiže tie malé MČ by som úplne vynechal a sústredil by som 

sa na to, aby sme sa my dvaja spojili vlastne tam. No, čiže to je môj názor.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: A počítaš vlastne tým pádom, že by bola ešte väčšia úspora.  

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Tá väčšia úspora by 

bola samozrejme. Spokojnosť obyvateľov by bola a ten starosta, ktorý by vznikol vlastne 

z tých volieb, tak ja si myslím, že zvládne túto situáciu. Nemá problém pochodiť, keď 

pozná aj tu Furču pozná tie Ťahanovce, tak jednoducho postupne s mestom Košice by to 

vedel dať dokopy ako spoločne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tak je to názor. Ďakujeme veľmi pekne. Tak, ako majú 

kolegovia názor, môžete mať iný názor. V podstate o tom je diskusia. Nech sa páči, pán 

starosta Krcho. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som možno 

také antré alebo vstup, že my nie sme tu na to, aby sme niečo súdili, nie sme tu ani 

inkvizícia, že by sme teraz nikoho išli upaľovať a bili ho po hlave, že prišiel s niečím. 

Čiže kolegovia tak to aj vnímajme. Niečo z tejto rady starostov by malo vyjsť a na niečom 
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by sme sa mali zhodnúť a nie útočiť jeden na druhého. Či sa mi páči alebo nie. Čiže toto 

tu nepatrí a preto ja si myslím, že aj keď tu kolega Dominik ostal sám, tak to teraz netreba 

ani naňho nejakým spôsobom útočiť. On podal návrh ako jeden z predkladateľov, na čo 

majú právo a to treba rešpektovať. Čiže trošku emócie by som dal nabok, ale ku 

konkrétnej veci. Budem teraz citovať nejaké názory od predkladateľa tohto návrhu, ktorý 

bol doručený. Citujem: "Môj názor sa nemení. Počet MČ nie je hlavný problém.  

Ak chceme efektívnejšie mesto, musíme najskôr vyriešiť kompetencie, procesy  

a financovanie. Až potom má zmysel hovoriť o zlučovaní. Poslancov Národnej rady som 

však vyzval, že najdôležitejšie pre Košice je riešiť zmenu koeficientu na prideľovanie 

financií pre mesto Košice. To je to, čo sa od nich očakáva." S týmto tvrdením sa 

stotožňujem a plne súhlasím. Tak, ako bolo povedané aj s tou postupnosťou, ako bolo 

povedané. A preto si myslím, že pokiaľ táto citácia a názor, ktorý sa nemení, je stále  

v platnosti, tak od toho ja osobne sa viem odpichnúť a s takýmto riešením a s takýmto 

návrhom a s takýmto postupom by som súhlasil. Poďme sa baviť o kompetenciách, 

poďme sa baviť o financovaní, o procesoch tak, ako to je všade spomínané. Toto, keď 

dokážeme vyriešiť, to je táto pôda, na ktorej to vieme vyriešiť. A keď sa to podarí  

a zlúčime a priblížime sa, že všetky MČ budú mať naozaj rovnaké kompetencie, potom 

sa uvidí, ako mesto efektívne dokáže fungovať. A keď toto bude fungovať, poďme meniť 

počty. S tým súhlasím, ale nie naopak. Jednou vetou povieme, že počet MČ nie je 

problém, ale najprv treba riešiť kompetencie a hneď na to príde návrh, najprv poďme 

riešiť počet a riešme kompetencie už pri tom novom počte. Čiže ja by som povedal, že 

táto citácia a tento návrh, ktorý bol odprezentovaný aj na akademickej pôde, s tým sa 

viem ja stotožniť pri práci do budúcna, čo tu potrebujeme riešiť. A bavme sa o tomto.  

O kompetencii, nie o počtoch 9, 10, 11, 12, 24, 4+2. Toto my nevyriešime, to je pravda. 

Momentálne je to politická otázka a politické rozhodnutie. Nerád by som bol, aby sme 

skĺzli do takejto veci, ako momentálne sa deje v Národnej rade, kde sa kupčí s hlasmi. 

Myslím si, že toto nie je vhodné. Preto bavme sa vecne, konkrétne. Nie o počtoch, ale  

o fungovaní, lebo efektívna samospráva už to má v názve: samo riadiť. 22 nie je problém, 

len to efektívne riadenie a financovanie a procesy by mali byť jednotné pre všetkých. Nie 

je malá a veľká MČ. Je väčšia a menšia, ale nie preto, že my sme sa tak rozhodli, tak to 

bolo historicky už dávno, niekoľko 100 rokov dozadu tie malé MČ. Oni rastú, keď si 

pozriete na demografický vývoj, oni postupne rastú. Nie všetky, ale rastú. Väčšie MČ tak 

isto vznikli pred 40 rokmi. Však teraz tu pán kolega tento rok sa mi zdá, že 40 rokov, 

oslavujú - sídlisko. Tiež sa rozvíja. Možno by sa rozvíjalo ďalej, keby malo tú možnosť, 

hej? Čiže nikto sa tomu nebráni. Čiže poďme sa baviť o tých veciach, na ktoré máme my 

reálny vplyv. Tu, rada starostov, nie poslanci mestského zastupiteľstva, ale rada starostov. 

A následne to preklopiť do Mestského zastupiteľstva, či tá podpora takéhoto návrhu alebo 

takéhoto postupu bude. A na záver sa tu hovorilo, pán kolega Ihnát povedal, že nech si 

malé MČ idú svojim životom. Nejde o to, či si idú alebo s akým životom si idú. Oni tu 

fungujú a starajú sa o všetko. Takže môže byť aj protinávrh, že malé MČ tvoria, dá sa 

povedať, vonkajšiu hranicu mesta Košice, toho jadra. Taká bariéra, taká hranica  

pred vonkajším svetom, keď to takto poviem. Nechajte tú bariéru, môžme ju nechať, 

nechajme 14 MČ a urobme centralizáciu vnútra mesta. Aj to môže byť návrh. Aj toto 

môže byť jedno z riešení, ale my nejdeme s takýmto návrhom, že budeme tu hádzať čísla. 

Lebo to nie je o počte, ale o efektívnom spravovaní a tam tá dohoda musí byť a to sa stále 

zakaždým oháňa, že kompetencie, kompetencie, kompetencie. Ale každá kompetencia 

niečo stojí a otázka na konci je, koľko budú stáť kompetencie v nových MČ, resp. podľa 

nového návrhu. Koľko? Ja to neviem. Mňa teoreticky tie analýzy z roku 2022, 2023  

a 5 rokov dozadu ani netrápia, lebo to sú čísla, ktoré už boli. Ale keď chceme urobiť 

zmenu, tak mňa zaujíma tá zmena, čo ma bude stáť, mesto Košice, obyvateľov mesta 
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Košice. Bude to výhodná zmena? Bude to drahšia zmena? A na konci dňa netreba zabúdať 

na občanov, pretože robíme to pre nich, pre ich služby, nie pre seba. Lebo dneska som tu, 

zajtra tu nemusím byť. Asi toľko zatiaľ k tomu. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne a za tvoj príspevok, pretože presne 

si to povedal. Na občanov a teraz to počujeme vôbec prvýkrát, že kde v tomto celom 

procese je občan? Nech sa páči, pán starosta Ihnát, nech sa páči.  

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. 

Kolegovia, kolegyne chcem povedať toľko vlastne, že veľké MČ, aby som na obhajobu 

povedal veľkých MČ, čo sa týka kompetencie opráv chodníkov, opráv schodísk, opráv 

ciest. To je kompetencia, ktorá je viditeľná. Občan túto kompetenciu vníma. To je prvé, 

čo vám buchne, idem, zabíjam sa, nezabíjam sa, potkýnam sa, nepotkýnam sa. Vidím, že 

tá MČ funguje. Toto je práve kompetencia, ktorá je viditeľná a preto aj mesto Košice, ako 

pán primátor, samozrejme, že sa tejto kompetencie nejakým spôsobom nechce vzdať. 

Čiže to ako teraz otvorene si hovorme. Otázkou je napr. zeleň a ďalšie veci. To je trošku 

náročnejšie, aj strihanie stromov atď. arboristi, odborníci, experti a ďalšie náležitosti, 

ktoré sú výsadby. Toto by som trošku pomlčal o tom, lebo naozaj to musí robiť 

kvalifikovaní nejaký ansámbel ľudí, hej? Ale čo sa týka týchto vecí schodiská, chodníky 

a cesty napr. aj v rámci projektov. Však MČ dokáže aj projekt dať, keď má peniaze.  

Ale opakujem, s peniazmi to musí byť hej? Čiže toto som zabudol povedať, ak sú peniaze, 

aby sme dostali tie peniaze, zvládneme túto kompetenciu hravo. No a sú ďalšie, 

samozrejme zeleň a potom iné, ako zimná údržba atď., ale tam zase stroje nemáme atď. 

Vy to máte trošku inak v tých obciach. Máte tam nejakého Jožiho, ktorého zazmluvním 

a ten má traktor a ten stiahne s tou radlicou a aj posype atď. Čiže Michal, hovorím o prvej 

kompetencii veľké MČ, ktorú by hravo zvládla každá 1 veľká MČ, ktorú robí už dnes, 

vlastne sa dá povedať sčasti. Sčasti opakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta. Nasleduje pán starosta MČ 

Západ - Marcel Vrchota, máš slovo. 

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Ďakujem pekne. Kolegovia, ja mám pocit, že ako keby 

ste si nie všetci pozreli úplne ten celý návrh.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nemali sme to z kade pozrieť. To je ten problém.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Myslím, že bol aj dostatočne komunikovaný  

cez médiá. Tak, keď ste nemali možnosť si ho pozrieť, tak vám to vysvetlím, že ako to 

vlastne je. Áno, je navrhnutý model zlúčenia MČ a vlastne premenovania všetkých MČ, 

čiže v podstate, ako keby všetky MČ zanikali a vznikajú nové samosprávne celky. Čo sa 

týka zlučovania alebo nezlučovania, ostávajú z malých MČ napr. MČ Šaca samostatne, 

spájajú sa alebo navrhuje sa spojenie 3 MČ Pereš, Poľov, Lorinčík do jednej MČ, čiže 

žiadne pričlenenie k veľkej MČ. Takisto sa navrhuje Luník IX ako samostatná MČ  

a taktiež aj MČ Krásna ako samostatná MČ. Čiže toľko ku malým MČ. Zvyšok sa 

navrhuje zlúčiť do väčších MČ s tým, že samozrejme nikomu sa nebráni zo súčasných 

starostov, aby kandidovali na starostov zlúčených MČ. Takže ja v tomto absolútne 

nevidím problém. A tá základná vec, ktorá je dnes na stole, nie je o tom, že či sa má 

nejako meniť usporiadanie alebo či sa majú zlučovať MČ v Košiciach. Toto už je na stole 

a túto tému na stôl nedal konkrétnym návrhom Košický klub alebo poslanci za Košický 

klub, dnes sme tu ako starostovia, nie ako poslanci. Takže poprosím aj toto rešpektovať, 
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ale túto tému nastolili poslanci Národnej rady: Igor Šimko a Andrej Sitkár, ktorí to 

predložili a už je v Národnej rade konkrétny návrh na 6 MČ. Čiže pokiaľ my tu sa 

nedohodneme a samozrejme, že v rámci návrhu, ktorý bol podaný na meste, je tam 

myslím, že priestor na diskusiu, na akékoľvek ďalšie úpravy. Ale pokiaľ my sa tu 

nedohodneme a pokiaľ tento návrh nebudeme nejakým spôsobom modifikovať tak, aby 

vyhovoval väčšine, tak jednoducho sa o tom bude rokovať v Národnej rade a urobí sa to 

o nás bez nás. Takže toto je proste kolegovia na stole, toto si uvedomme a samozrejme, 

že v prípade schválenia návrhu v Národnej rade absolútne nebude žiadna debata o tom, 

že či a ako majú byť prerozdelené kompetencie a nikto sa tým dopredu nebude zaoberať. 

Až potom, keď bude návrh buď v Národnej rade alebo v mestskom zastupiteľstve 

schválený a prejde celým tým procesom, ktorý ustanovuje a upravuje legislatíva, potom 

sa môžeme baviť o tom, aké kompetencie môžu vykonávať alebo majú vykonávať MČ, 

vtedy to má zmysel. Dopredu, hypoteticky hovoriť, keď ešte nevieme presne, ako sa 

zlúčia alebo ako sa vysporiadame s MČ ako takými a ich zlučovaním, je absolútne 

zbytočne hovoriť momentálne, o aké kompetencie sa má jednať. Áno, môžeme o tom 

debatovať, ale určite to nie je podmienka na to, aby sme ďalej riešili otázku, či zlučovať, 

či nezlučovať, či ponechať väčší počet MČ, ako má Bratislava. Toto určite nie. Ďakujem 

pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne, pán predseda Komisie pre deľbu 

samosprávnych pôsobností. Nech sa páči, pán Balčík, pán Nigut a pán Krcho majú slovo.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice - Kavečany: Faktická poznámka. Pán kolega Vrchota ste tu nebol, 

keď vlastne vystúpil pán starosta Petrík a povedal, že poctivé je, keď navrhujete nejakú 

zmenu, aby ste tú zmenu mali odkomunikovanú s občanmi a hlavne s tými občanmi, 

ktorých sa to má dotknúť, tá zmena, tzn. s občanmi malých MČ, ktoré touto reformou 

likvidujete. To proste anektujete, likvidujete, akokoľvek to povieme, je to pravda, rušíte 

ich a beriete im samosprávu. Tak ja vás poprosím, Marcel, buď taký dobrý, daj mi termín, 

ja, poslanci v Kavečanoch zvolajú verejné zhromaždenie a príď, prosím ťa, ja ťa o to 

prosím, odprezentovať svoj návrh do Kavečan, hej? A uvidíš, aké sú nálady v Kavečanoch 

a uvidíš, čo o tvojom návrhu alebo o vašom návrhu si myslia bežní občania, že ako im tá 

váš návrh a vaša reforma prospeje a čo vlastne z tých Kavečian vznikne? Pán starosta 

Petrík to povedal - záprdok, na ktorom nikomu nebude záležať. Ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, pán starosta Nigut.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Ďakujem pekne za slovo. Ja len v kontexte 

povedaného chcem poprosiť naozaj. Oháňajú sa tu mnohí, aj predkladatelia, verejnou 

objednávkou. Bolo aj na internete, aj poslancami Národnej rady prezentované, že 89  % 

Košičanov si to žiada. Ja sa pýtam, odkiaľ je ten zdroj? Kde sa tých 89  % zobralo?  

Na sídliskách alebo bola nejaká anketa? Ja sa pýtam naozaj, akým právom si toto uzurpujú 

aj poslanci na Národnej rady? Neviem, prečo strašia, veď v podstate to sú sociálni 

demokrati. Prečo sa nejdú opýtať sociálnych prípadov do mali MČ, či naozaj ten komfort, 

ktorí teraz majú občania v malých MČ , či im tie sídliská dodajú. Kde je tých 89  %?  

Je to číslo z brucha? Je to názor jedného mediálneho denníka alebo kto tvorí ten akože 

názor väčšinový, prípadne politickú objednávku. Určite to nie sú ľudia z dotknutých  

40 tis., určite nie. Bavme sa o tom, nestrašme poslancami Národnej rady. Ja neviem, my 

sme nejaké malé deti, že nás treba strašiť, lebo oni nás nejak prekonaj? Jednoducho 

buďme trošku slušní a aj ústretoví voči svojim ľuďom od svojich občanom. Ďakujem. 

Zatiaľ toľko.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, hlási sa pán starosta Krcho s faktickou.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. 

Reagujem na Marcela. Máme tu komisiu na deľbu kompetencií od roku 2022 a tá komisia 

nebola schopná ešte ani daň za psa vyriešiť do dnešného dňa, hej? To bol výsledok nula 

z tejto komisie, čo sa týka kompetencií, zero. Boli na začiatku diskusie, daň za psa, také 

boli návrhy, nič. No a tu sa ideme baviť o väčších kompetenciách, tak sa nečudujem, že 

sa človek bojí tých kompetencií a zobrať si ich alebo vyriešiť alebo komunikovať o nich, 

diskutovať a ako to zabezpečuje financovanie. Radšej si pričleňme, zväčšime si majetky 

občanov do väčšieho celku, lebo nebude problém, však malá MČ má všetko. Technické 

vybavenie, materiálové vybavenie, budovy a sa starajú. A zrazu už tieto priestory budú 

môcť fungovať v inej MČ, v tej novej a všetko dostanú zadarmo. Potom bude radosť robiť 

a potom si povedzme, že koľko peňazí potrebujeme. Čiže okej, čiže čo sa týka tých 

kompetencií, nesúhlasím s tebou, najprv riešime kompetencie, financovanie, potom 

môžeme riešiť, či bude tu 4, 5 alebo žiadna. A jedným slovom by som reagoval aj  

na kolegu Balčíka. Verejné zhromaždenie vyzývaš, ja by som to neodporúčal, pretože  

pre ochranu zdravia týchto ľudí, ktorí tam prídu, to by bol lynč verejný. A prečo oni 

dobrovoľne by mali niekde prísť a dobrovoľne sa podrobiť nejakému lynču verejnému? 

Ja by som nešiel, ani to neodporúčam, lebo to nie je cesta. Čiže keď sa oháňa niekto,  

že je tu spoločenská objednávka, tak nech doloží, odkiaľ je tá spoločenská objednávka. 

Ale neodporúčam chodiť takto po MČ, lebo nemá to podľa mňa zmysel, lebo tá diskusia 

by k ničomu neviedla. Takže asi toľko len k tomuto. Môj názor.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tak možno by ukázala, Michal, že tí ľudia stoja za to MČ, 

že občania sú na prvom mieste a o tom bola decentralizácia samosprávy v 89. roku. Je to 

najvyššia forma demokracie, pretože právo dávaš rozhodovať ľuďom prostredníctvom 

svojich volených zástupcov a my vlastne dnes sa celý čas diskutuje o tom, aby sme z tejto 

diskusie nevynechali MČ, starostov, obyvateľov. Nech sa páči, pán starosta Petrík. 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice - Šaca: Ja ešte v podstate toto, čo som povedal na začiatku, myslím 

si, že nie je nepovšimnutia hodné, že sa nevenujeme napr. to, čo robia páni poslanci  

v Národnej rade, ktorí sa tejto problematike venujú. Ja si myslím, že aspoň seriózne by 

bolo, keby títo dvaja poslanci sedeli tu a komunikovali, keď už nie s občanmi, tak aspoň 

s nami starostami. Čiže ja doporučujem, pani predsedkyňa pozvať pánov poslancov.  

Lebo ja osobne bojujem za Šacu, aj za seba, za svoje deti, čo tam žijú. Keď sa bude o tom 

rozhodovať v Národnej rade, keď toto bude tam, ja pôjdem do Národnej rady, ja si 

zoberiem slovo. A bolo by dobré zavolať aj tu tých dvoch pánov poslancov.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Chcem ťa doplniť, pán kolega, počúvajme sa. S pánom 

Šimkom som komunikovala, bol pozvaný na radu starostov, vysvetlil mi, v aké termíny 

vie prísť, pretože je pracovne vyťažený. Čiže máme dohodnúť termín niekedy v apríli,  

v pondelok bude rada starostov. Tiež som komunikovala s ním, že teda bolo by potrebné 

vlastne tieto jeho návrhy a čo má odkomunikovať na rade starostov. Tiež sa to dozvedáme 

len z médií a teda neprišiel ani na mestské zastupiteľstvo, neprišiel. Proste to je legitímne 

prísť na radu starostov. Kolegovia, mám taký návrh, čo si o tom myslím a naozaj, keď tu 

bolo povedané, že nejaké emócie, to nie sú ani emócie, to je možno sklamanie z tej formy 

a štýlu, pretože áno, majú kolegovia právo predkladať, nikto tomu nebráni, ale od toho je 

tá forma, spôsob a štýl, aj keď niekto s tvojím názorom nebude súhlasiť, ale príď, predlož 

ho, aby tí ostatní boli o tom informovaní a možno by ho vedeli o niečo doplniť. A čo sme 

dnes vyzývali predkladateľa, aby ho vlastne vysvetlil, lebo tento návrh nikto nemal  
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v mailovej schránke, nikto ho nevidel. Ja som videla predtým návrh, že Jazero, Krásna, 

Opátske. Opátske teraz je rozpárané na polovicu, Krásna vlastne už je samostatná, pričom 

Juh, Barca, Šebastovce asi ostávajú. Čiže ak tu dnes padli kritiky, tie kritiky sa týkali tej 

formy, spôsobu a štýlu a nie je to, že niekto na niekoho útočí. Pán starosta, nech sa páči, 

Dominik máš slovo.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja som 

mal možnosť tiež rozprávať s pánom Šinkom aj to, že dnes je rada starostov, o ktorej 

nebol informovaný a veľmi pekne poprosil pani predsedníčku, aby zladili termín a mohol 

prísť odprezentovať svoj návrh. A nielen o tomto termíne, ale podľa toho, čo sme 

rozprávali, tak ani o ďalších termínoch, takže zatiaľ nemal možnosť prísť na konkrétny 

termín rady starostov, ktoré boli a pritom s návrhom tu už je od minulého roka. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pánovi Šimkovi bolo vysvetlené, že tu nie je žiaden zámok. 

Mne presne povedal, kedy môže prísť. Toto je operatívna rada starostov, kedy je 

rokovanie Národnej rady. Povedal, že sa rady starostov môže zúčastniť len v pondelok. 

Mala som ho 40 min. na linke, takže prešli sme si všetky veci a nie je to, že tu ho niekto 

nepozýval, pretože tieto veci si robil samostatne mediálnym výstupom. Ak chcem robiť 

zmenu a reformu, tak sa prídem spýtať tých, ktorí sú súčasťou tejto samosprávy a toto sú 

štatutári tých MČ. Prídem na radu bez ohľadu na to, že sa to tým kolegom páči alebo nie. 

Čiže tak, ako tu boli iní kolegovia, tu sú dvere pre takéto veci otvorené. Hlavne mestské 

zastupiteľstvo, tu je primátor - štatutár mesta. Čiže poslancovi Národnej rady nikto 

nebránil, aby prišiel na radu starostov, je kompetentný a pozvánku na radu starostov má. 

Sám povedal, že utorky nemôže. Poďme ďalej, Marcel máš slovo, nech sa páči.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Ďakujem veľmi pekne. Padla tu otázka, čo sa týka 

komisie pre deľbu kompetencií. Ja len kolegovi chcem pripomenúť to, že minimálne  

na ostatnom zasadnutí komisie som otvoril a navrhol konkrétnu vec, kde jednak členovia 

komisie a jednak potom následne to prevzala aj pani predsedníčka rady starostov, že sa 

vytvorila pracovná skupina na pripomienkovanie analýzy, ktorú mesto pripravuje. Takže 

toto je minimálne taká 1 vec. Čiže nesedí po tomto tvrdenie, že 0 alebo zero. Myslím si, 

že to je taký copyright pána starostu z Ťahanoviec, takže dúfam, že máš jeho súhlas na 

používanie vyjadrení zero 0. Druhá vec, padla tu otázka ohľadne financovania, prípadne 

zlúčených MČ. Ja v tomto nevidím taký zásadný problém, ak sa dajú dohromady financie 

a to financovanie, ako je nastavené v súčasnosti pri veľkých MČ, je konkrétne %,  

pri malých MČ je konkrétne %. Kým sa nepohneme nejako inak v tomto, kým nevieme, 

kto sa s kým zlúči alebo spojí alebo čokoľvek, či rozdelí, tak dovtedy to nemá nejaký 

zásadný význam riešiť. Potom môžeme nastavovať a pýtať sa a riešiť otázku financovania 

novo-usporiadaných MČ nanovo. A ak ste nemali možnosť sa kolegovia oboznámiť  

s týmto návrhom, môžem samozrejme urobiť to, že vám to všetkým zašlem, rovnako tu 

zašlem aj všetkým poslancom mestského zastupiteľstva, takže ja v tomto absolútne 

nevidím problém. Môžete sa s ním oboznámiť, jednak s konkrétnym návrhom, aj  

s dôvodovou správou ako takou.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne za príspevok. V podstate toto 

vytvára priestor k tomu kolegovia, že z každej poslaneckej lavice bude vychádzať 

samostatný návrh bez toho, aby bol založený na nejakej analýze, na nejakých dátach.  

Ak robím akúkoľvek reformu, zmenu, tá zmena, reforma by mala smerovať k lepšiemu, 

k lepším službám, k lepšej ekonomike, lepšej administratíve. Z čoho teda môžem 

vychádzať, ak nemám pri sebe žiadne dáta? Čiže áno, budeme svedkom a toto chcem 
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povedať určite, že sú tu už ďalší kolegovia, ktorí budú predkladať vlastné návrhy, ktoré 

budú smerovať a presne takým spôsobom a štýlom a vlastne dospejeme doslova a to  

v dobrom myslím, k nejakej anarchii alebo k niečomu iracionálnemu. Len toľko. Marcel, 

nech sa páči, máš ešte slovo.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Faktická poznámka. Ja sa k tomu opýtam, že keď 

potrebujeme nejaké dáta, tak povedzme si, že načo konkrétne potrebujeme dáta? Na aké 

konkrétne služby, aby sme ich zlepšili? A akým spôsobom my chceme zlepšiť a ako nám 

nejaké dáta k tomu pomôžu? Čiže toto skúsme, prosím ťa, toto povedať. Druhá vec je tá, 

že keď nie je tu, poviem, že úplne stotožnenie sa s týmto návrhom, tak povedzte 

kolegovia, je tu priestor na to, aby sme sa bavili o tom, ako tento návrh vylepšiť. Čiže ja 

rozpošlem tento návrh na vaše mailové adresy a potom sa môžme teda asi k tomu stretnúť 

a poďme sa rozprávať o tom, že ako ten návrh vylepšiť. Tak, aby bol funkčný.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tak, ako kolega pred chvíľkou spomínal, keď robíš 

akúkoľvek reformu, ty chceš niekde k niečomu dospieť k nejakej zmene. Čiže nejakou, 

nejakou empíriou chceš nejaký výsledok. Tá zmena má byť zlepšenie čoho? Čiže keď sa 

rozhoduješ pre model 4, pre model 6, 11, 9, chceš ušetriť nejaké finančné prostriedky. 

Hovoríš o nejakej efektivite, hovoríš o nejakých zabezpečených službách, hovoríš  

o kompetenciách, ale musíš hovoriť aj o tom, čo takáto reforma v rámci tej zmeny 

prinesie, pretože ty sa budeš musieť vysporiadať aj s počtom zamestnancov,  

s legislatívou, so všetkým jedným, druhým. Čiže ak ideš nastavovať nejaký model, určité 

množstvo vecí by si už dopredu mal mať vypracovaných a spracovaných, ako to budúce 

usporiadanie bude vyzerať. Kompetenčné, ekonomické, administratívne, erbové, proste 

samosprávne, čiže o tomto kolegovia opakujú do kolečka. Čiže volebný systém. Čiže nie, 

že ja niečo vymyslím a potom si to poďme dopracovať, lebo sme sa takto rozhodli. A toto 

štve ostatných, že teda prečo to nebolo v tých mailových schránkach dopredu? Prečo to 

nebolo na poslednej rade? Či ste to len týždeň pripravovali? Však rada bola  

pred mesiacom a už to mohlo byť a bez ohľadu, či by to niekto sa váľal pod stolom alebo 

nie. My sme si svoju úlohu splnili, bolo to aj na rade starostov, oboznámili sme kolegov, 

mohli sa k tomu vyjadriť. Čiže dnes ten materiál naozaj nikto nemal. Nie každý sleduje, 

žije na tých sociálnych sieťach, čo bolo, nebolo na tlačovke. A vyslovene tu, keď je 

kritika, je kritika k tej štábnej kultúre, k tomuto všetkému, čo s tým súvisí. Máš právo, 

nikto neberie vám právo niečo predkladať, ale čo je tu tá frustrácia, čo cítiť, je práve  

z toho štýlu, spôsobu ignorancie a tak, ako to kolegovia povedali, arogancia moci, hej? 

Toto tu padlo. Nech sa páči, Dominik, máš slovo.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Ja som v nemom úžase. Lenka, prepáč, 

ale toto, čo dnes rozprávaš, akože ja viem, že vieš otočiť, keď sa jedná aj o tvoju MČ,  

ale tak toto je extrém, prepáč, nebudem komentovať tvoje príspevky. Idem, čo sa týka 

nejakých vecí, ktoré vie spracovať aj MMK a každá 1 MČ samostatne. Priemerný náklad 

obyvateľov MČ na 1 zamestnanca, keď sa už rozpráva o nejakej efektivite. Viete, koľko 

stojí na jedného obyvateľa chod samosprávy jednotlivých MČ? Napr. moju MČ je to  

3,59 EUR. MČ Džungľa 27,25 EUR a mesto Košice 14,51 EUR. A každá 1 malá MČ 

oproti veľkým MČ má omnoho vyšší náklad.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nenaťahujme sa, je to názor pána kolegu. Ja čo hovorím, 

hovorím to, čo som zovnímala posledné dni od kolegov, starostov malých MČ. Čiže ak 

som predsedníčka rady starostov, bez ohľadu na to, aký mám ja názor, ktorý by som tu 

dnes mohla tlmočiť, čo sa týka reformy mesta, zastupujem všetkých starostov všetkých 
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MČ. Takže neberme to tak, že ja som proti nejakej reforme a boli ste viacerí kolegovia 

na pripomienkovaní strategického zásadného dokumentu, čo sa týka analýzy, tá je  

v príprave. Čiže načo potom robíme túto analýzu? Treba ju hodiť do koša. Pán starosta 

Nigut, máš slovo.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo.  

Ja sa chcem dotknúť toho materiálu, bol avizovaný, že sú tam nejaké východiskové veci, 

ale chcel by som vedieť od predkladateľov, neviem, či ma počúva. Pán predkladateľ, 

chcel by som vedieť, od čoho ste sa odpichli pri analýze pri tých 12 MČ? Koeficient 

príjmu bude koeficient za veľkú MČ alebo za malú MČ alebo aký bude náklad alebo 

finančný príjem v tomto rozpočte jednej z tých 12 MČ? Ako bude tvorený ten príjem  

a ten výdaj by ma zaujímal, že či ste ochotní potom redukovať nejakú tú organizačnú 

štruktúru, keď hovorím o tých nákladoch personálnych? Ako by to vyzeralo, koľko sa 

ušetrí? Počul som mnoho takých vecí, že perfektne to bolo po 89-tom. Našim príkladom 

bol primátor Schuster. Pýtam sa aj takej oblasti, ako je kultúra. Keď bol Schuster 

primátorom, tak kultúra bola financovaná len z mesta Košice. Potom, keď sa to začalo 

štiepiť, tak všetkých 22 MČ, teda 14 sú trošku menej, ale 8 veľkých MČ začalo rozšafne 

financovať práve kultúru a myslím si, že aj tam je nejaká nad dualita, že v podstate načo 

toľko kultúry? Teraz možnože idem proti občanom, ktorí radi majú kultúru a ktorí radi 

oslavujú a stretávajú sa a tancujú a zabávajú sa, ale potom nám naozaj financie budú 

chýbať na chodníky, na cesty, na schodiská. Ja si myslím, že poďme o tom hovoriť, kde 

ušetriť. Nielenže zlúčiť a už máme peniaze, ale koľko tých peňazí budeme mať? Hovorme 

naozaj o tých peniazoch, lebo toto mne tu chýba. Nie sú tu žiadne tabuľky, žiadne grafy. 

Poďme sa baviť naozaj o tých podstatných veciach. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Balčík.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice - Kavečany: Faktická poznámka. Ja mám taký návrh, akože keď 

si pán predkladateľ, pán Babušík, myslí si, že treba šetriť, resp. že je potrebné šetriť a je 

potrebná zmena, tak nech sa páči. V rámci príkladu treba položiť kľúče na stôl od Furče 

a ušetríme na Furči a uvidíme, ako toto šetrenie bude v meste fungovať. Ďakujem pekne. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dominik, nech sa páči, máš slovo.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ja neviem, ale  

z tejto diskusie mi čisto vychádza to, že vy ste si fakt kolegovia mysleli, že my o tom iba 

budeme rozprávať 2-3 roky a že nič nepredložíme, nič nespravíme? Ako prepáčte, ale aby 

som bol trošku vecný, tak tým, že tu máme aj pána primátora, rád by som využil tú 

príležitosť a možno sa opýtal, že ako mesto, okrem tej analýzy a toho čakania chce 

postupovať, keďže vieme veľmi dobre a z viacerých zdrojov, nielen z univerzitného 

prostredia, že pán primátor sníva o jednom meste. Takže možno nejaké tie názory, 

výstupy, návrhy na riešenia aj pána primátora, keď ho tu máme, ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Určite pán primátor odpovie. Nech sa páči, pán starosta 

Krcho.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. 

Opätovne budem hovoriť, že nech to nevyzerá tu, ako niekde na trhu, kde budeme 

hašteričiť a hádzať nápady a návrhy len tak od brucha, lebo nepáči sa mi ten druhý.  

Ja rešpektujem to, čo urobil poslanecký klub, pretože na to majú legitímne právo. Čiže 
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bavme sa vecne k faktom, čo bolo. Ja som na začiatku povedal, že ja si viem predstaviť, 

že rada starostov sa bude uberať spôsobom tým: kompetencia, procesy financovania prvý 

krok. Druhý krok reforma samosprávy, čo sa týka počtu MČ. Takýto postup si viem 

predstaviť. Keď bola otázka referenda, v poriadku, využime voľby 2026 s referendom. 

Kľudne, využime to. A v procese máme rok 2025 do roku 2030. Vieme kompetencie mať 

vyriešené postupne, lebo tie sa nedá skokovo predpokladám a 2030 už môžeme mať 4? 

2? 5? Žiadnu? To ja neviem. Môžem mať víziu, ale dnes som tu, zajtra tu nie som.  

Nikde nie je napísané, že po voľbách, keď budú v roku 2026, že tu budeme takto sedieť 

v takomto zložení, ak sme. Či je to primátor, či som to ja alebo hocikto z nás. Čiže ak sa 

máme pohnúť a je to stále omieľané, aj sú to slová, ktoré som opakoval a myslím si, že 

za ním si stojí aj predseda Košického klubu, že počet nie je taký dôležitý, dôležité sú 

kompetencie, procesy, financovanie a druhým slovom hovorím financovanie zo strany 

štátu v rámci samospráv. Asi toľko.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán František Beer, starosta Myslavy. 

 

p. Beer, starosta MČ Košice - Myslava: Ďakujem za slovo. Myslím, že všetci my starostovia 

sme aj ľudia čísel a ja sa rád nechám presvedčiť, ak my nejaké čísla ukážete, len zatiaľ 

lietajú také bulharské konštanty, lebo zachytil som na sieťach jedného z vašich členov, 

ako písal, že napr. MČ Krásna má ostať, lebo ma potenciál rozvoja v budúcnosti. Avšak 

MČ Myslava má už schválený územný plán zóny Girbeš, ktorý ste vy sami schvaľovali 

na zastupiteľstve a viete o tom, že sa najbližšie desaťročie máme stať počtom obyvateľov 

veľkou MČ a toto už zrazu nemá potenciál na rozvoj. Prečo vlastne my nemáme ostať 

zachovaní? To je len hovorím, že aká bulharská konštanta sa tu meria. A preto, kým nie 

sú jasné čísla, tak budem presvedčený o tom, že ste si nás a našich občanov zobrali len  

za rukojemníkov vášho politického boja. A keď sa k nám takto správate teraz, ako sa 

budete správať po zlúčení, keď si nás vezmete a budete sa správať ešte arogantnejšie ako 

starostovia tých nových MČ? Ďakujem za slovo.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pán starosta. Bol vyzvaný pán primátor, takže 

možno on krátko zhrnie a teda vyjadrí sa k tomuto všetkému. Nech sa páči, pán primátor, 

máte slovo.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja som veľmi vôbec zvažoval, či mám prísť dnes 

medzi vás. Bez ohľadu na to, pán Babušík, aký mám svoj vlastný osobný názor  

na riadenie mesta. Ten ale nemôžem, ak som vo verejnej funkcii, úplne stotožňovať  

s vlastným bruchom, vlastnou chuťou a vlastným želaním. Ako primátor sa musím  

na veci dívať inak a s nadhľadom. Môj osobný názor som nikdy neprezentoval, ani  

na akademickej obci, tzn. že ste takým istým populistom ako váš šéf vášho klubu a 

začínate postupne chytať jeho maniere, klamať a podvádzať. Toto nie je súťaž krásy. Ale 

naozaj si tak začínam pripadať. Pred 3-2 rokmi vznikla komisia na kompetencie. Vznikla 

komisia, vznikli inštitúty. Ja som sa dopočul, že kde sme boli rok a pol, keď vzniklo 

nejaké uznesenie? Ja sa pýtam Košického klubu, kde bol tie 3 roky. Opäť hľadáte spôsob, 

ako útočiť. Opäť hľadáte spôsob, že vy máte ten najlepší recept, ale neurobili ste nič, ale 

opäť ste znevážili mesto, že nerobilo nič. Opakujem, pred rokom a pol sme schválili  

na zastupiteľstve, že poďme nájsť riešenie k analýze. Potom práve vy, váš Košický klub 

bol ten, ktorý to kritizoval, že chceme na to vynaložiť peniaze a začali si nás znevažovať. 

Hľadali sme nejaké obdobie finančné zdroje a dnes máme na svete analýzu, pri ktorej ste 

sedeli i vy, resp. návrh, ako by táto analýza mala a čo by nám mala táto analýza doniesť. 

Súčasťou tejto analýzy je, tak, ako bolo niekoľkokrát povedané, aj analýza toho, čo si 
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vlastne obyvatelia Košíc myslia. Súčasťou tejto analýzy je nielen ako riešime alebo 

riadime moc v našom meste, ako riadime kompetencie, ale má sa dívať na všetky aspekty 

od samotnej histórie, suburbanizáciu až po moderné riadenie. Preto sme si povedali  

na ostatnom zastupiteľstve a predtým ešte aj na Kooperačnej rade, že teda do toho ideme 

a schválili sme to 3/5 väčšinou. To oznamujem košickému klubu. 3/5 poslancov povedali, 

že nemáme dostatok odpovedí na stovky otázok, ktoré tu padli aj dnes. A jednoducho 

každý chápeme, ak nechceme vyťahovať emócie z klobúka, že tie dáta, aj je jedno, ako 

sa na konci dňa možno rozhodneme, ale tie dáta je potrebné vidieť. Som zdesený z toho, 

ako podsúvate to, že čo si vlastne ľudia v tomto meste myslia. Ja tu presadzujem už 

niekoľko rokov, že mesto sa má riadiť na základe dát a nie emócií. Vy ste nám žiadne 

dáta nedali, dávate emócie a to ste nám dokázali aj tým, že ste dali prednosť verejnej 

propagácii - tlačovke, pred tým, aby ste sa tu s kolegami rozprávali. Bez ohľadu na to, 

aký je môj osobný názor. To je dôkaz, že vy hľadáte len sebarealizáciu, vidíte len seba, 

rušíte iných, ale nejdete sami od seba. Hovoríte tu nejaké sumy 2 EUR-á, 14 EUR,  

30 EUR a ja netuším, ako ste k tomuto prišli, lebo keď ja zrátam len MČ Furča, ktorá na 

personálne náklady vynaložím 1,06 mil. EUR, ak to podelím 20 tis. ľuďmi, tak je to 

50 EUR na človeka. Môžem to takto rátať, ale môžem kľudne urobiť to, že zoberiem váš 

celý rozpočet 1,7 mil., podelím ho 20 tis. ľuďmi a bude to 85 EUR na osobu. Ako to 

robíte? Ako tu štatistiku manažujete? Ja viem, že štatistika je zaujímavý súbor dát, ktorý 

sa dá rôzne prezentovať. Preto som bol strašne pyšný na kolegov poslancov, že si 

povedali, dáme nabok emócie, dáme nabok svoje túžby a poďme sa pozrieť, čo nám 

vlastne dáta donesú. Či budeme s nimi 100 % spokojní, či sa nám budú páčiť, či budeme 

na nich polemizovať, to je druhá vec. Ďalšia vec, ktorá ma veľmi zaujala a ma to veľmi 

mrzí, je názor a nechcem sa dotknúť ani kolegu poslanca Národnej rady a výrazy o tom, 

že ak nerozhodneme, rozhodne niekto iný, rozhodne Národná rada. A na toto ste ako 

prišli? 2 poslanci Národnej rady z 2 rôznych klubov prezentujú svoj vlastný osobný názor. 

To je 1/75 Národnej rady alebo keď to chcete v % je to menej ako 2 % Národnej rady. 

Nemajú to ani v programovom vyhlásení, tzn. kde berieme tú istotu? A keď tú istotu zrazu 

pretavím, že my sa necháme tlačiť? My nie sme entity? My jednoducho budeme si 

nechávať diktovať veci z Bratislavy? A keď áno, tak potom ale zmeňme rétoriku. Chcete 

rušiť? Tak nám to aj zaplaťte. Ak do toho vstúpi Národná rada, budem prvý, ktorý sa 

postaví a povie dobre, ale čo tomu mestu zároveň dáte? Lebo ak sa máme rušiť my, tak 

musíme vedieť, prečo to robíme a čo z toho to mesto alebo tí ľudia, tí obyvatelia na konci 

dňa budú mať. Čiže to isté, ako Košický klub si urobil sebarealizáciu, si robia aj títo páni 

poslanci. Sebarealizáciu. Diskutujete sami medzi sebou, nezavoláte na verejnú diskusiu 

tých, ktorí možno by mohli mať trolinku iný alebo odlišný názor. A na konci dňa ste 

opomenuli, že je tu aj rada starostov, sú tu komisie a pod. Pravdupovediac som ešte nemal 

celkom čas, aby som zanalyzoval a prečítal tých vašich 12 strán, ale nenašiel som tam 

okrem jedného čísla, že z 22 na 12 žiadne číslo, ale čo s tým vám vlastne robiť? Toto som 

dostal do podateľne. Povedzte mi, čo mám s týmto urobiť? Mám tu nejaké mená, mám tu 

nejaký dátum zasadnutia. Vy takto riadite MČ? Vy takto komunikujete s obyvateľmi?  

Vy očakávate, že čo sa z tej podateľne teraz urobí? Že príde, nejaký duch do podateľne  

a povie: okej, osvietilo ma, viem, čo s tým mám urobiť? Tí úradníci, čo s tým majú urobiť? 

Komu ste to adresovali? Čo vy očakávate? Ja to budem adresovať zjavne poslancom, asi, 

keď tak pozerám, aj keď nie som si istý, či asi, ale tak dobre, taký duch mňa osvieti.  

Vy sa nehanbíte ani za materiál, ktorý ste sem dali? Nehovorím o tom, že tu chýba 

ekonomická vec. Však to spájanie dokonca neuveríte bude mať nejaké náklady. Nielen 

úsporu, aj náklady, ani len zhruba. Čo mám s tým urobiť? Ja chcel som sa tomuto 

vyvarovať, ale jednoducho ten útok, že vy očakávate. Čo očakávate od podateľne?  

Keby ste neurobili tlačovku, tak ja sa na to prídem o 3 týždne. Komu to adresujete? 
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Prosím, všetci stiahnime opätky, urobme pol roka dozadu, zabudnime na to, čo sa tu dialo 

celý týždeň a poďme sa nanovo zhora s priateľským tónom a poďme sa normálne o týchto 

veciach baviť. Celú tú množinu poďme rozobrať na drobné i náklady, i výdaje, i historické 

fakty. Dajte príležitosť, nerobte to mocensky. Ukázali sme, zahrali sme sa dobre, ale už 

nerobme viac takúto politiku, prosím. Chcem poďakovať pani starostke, že tiež istým 

spôsobom dala do toho nadhľad a otvára diskusiu. Nerobme vojny, nehádajme sa. 

Neskĺznime do toho, čo vidíme, čo sa deje v našej spoločnosti. Poďme to skúsiť robiť 

inak a buďme príkladom. Prosím.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne pánovi primátorovi za jeho 

vyjadrenie. Len ho doplním jednou krátkou vecou, že naozaj to zrkadlenie spoločnosti aj 

v meste Košice určite je a celá tá emócia, ktorá tu vzniká a vzniká na základe našich 

vyjadrení. To, čo sa prezentuje zo strany starostov navonok a na základe toho potom 

reagujú aj obyvatelia tohto mesta. Nech sa páči, Marcel, máš slovo.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Tak ja sa 

chcem opýtať pána primátora, že kde a kedy stál, tak ako hovoril, že sa prvý postaví  

a bude stáť, keď sa bude predkladať nejaký návrh, ktorý má ísť cez Národnú radu alebo 

cez vládu, lebo ten návrh podateľne Národnej rady išiel. Smeruje do prvého čítania v júni, 

do druhého čítania v septembri. Tak či zaznela už takáto požiadavka.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Národná rada nerokovala od decembra a má nevyrokovaných podľa 

mojich informácií viac ako 200 zákonov. Vy si myslíte, že nič iné v tej Národnej rade, 

teraz pri tom chaose, nie je dôležitejšie ako mesto Košice? Majú neprerokovaných  

200 zákonov. Popri zákonoch aj ďalšie nariadenia, ktoré s tým súvisia. Oni proste budú 

staré veci doháňať za posledný polrok.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Faktická poznámka. No tak presne budú to doháňať  

a pôjde to za radom jedno za druhým. Keď z tvojej strany zaznelo, že sa prvý postavíš, 

no tak sa postav, povedz tým poslancom Národnej rady, že haló, chceme aj nejaké 

financie na to spájanie, keď to takto navrhujete. Druhá vec je tá, že čo sa týka analýzy, 

neviem, ako, je tu Košický klub označovaný, že my sme boli nejak proti analýze a neviem 

čo. Vôbec to nie je pravda. Pozri si hlasovanie. Ja som hlasoval za, ja túto analýzu vítam. 

Budeme vedieť konkrétne dáta a áno, keď už budeme zlučovať, tak už budeme sa vedieť 

ďalej odpichnúť, akým spôsobom to celé spraviť. Ja v tomto absolútne nevidím žiaden 

problém a žiaden konflikt s analýzou. Podľa aktuálne platnej legislatívy nemôžeme robiť 

spájanie alebo akékoľvek takéto návrhy riešiť v roku 2026. Analýza skôr ako v roku 2026 

nebude. Lebo potom zase proste to odsúvame ďalej a ďalej a ďalej a potom sme a potom 

sme všetkým na smiech, že riešime proste zlučovanie MČ 15 rokov. A teraz je tu 

predložený návrh, okej, beriem výhradu, že si ju pán starosta napr. aj ty nedostal do mailu. 

Bude zaslaná teraz pánovi starostovi z Kavečian, to ti zašlem. Osobne sa o to postarám. 

Áno, máme tu dobu a keď pánovi primátorovi ešte tiež zašleme vyjadrenie, čo by s tým 

mal urobiť. My by sme boli radi, aby sa táto otázka otvorila a aby sme o nej rokovali. 

Áno, samozrejme, nech tento návrh prejde všetkými príslušnými komisiami. Nech  

po oboznámení sa dôkladnom zasadne opätovne rada starostov a poďme sa o tom baviť. 

Prečo by tam nemohol byť pozmeňujúci návrh, že nebude to 12, ale 13 MČ?  

Že ekonomickejšie vychádza, aby to bolo 15 MČ? Že môže to byť aj 7 MČ?. Okej, poďme 

sa o tom otvorene rozprávať. Ten základný záujem je ten, aby sme tu túto tému otvorili  

a aby sme ju uchopili. Keď z toho nechce mať pán primátor súťaž krásy, no tak nech 

poskytne dáta. Mesto dáta má, tak aký je problém?  
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p. Polaček, primátor mesta: Viete, mesto dáta má. Ja z tohto materiálu netuším, čo vy chcete 

urobiť a ako to chcete urobiť. To nie je o tom, že riešite, akej farby budú vlajky. Proste, 

ak urobíte takú analýzu, také dáta dodáte, že okej, že budete potrebovať vedieť nejaké 

verejné informácie, ku ktorým sa neviete dostať. Verte mi, že vám nepoviem nie. 

Povedzte, aké konkrétne dáta potrebujete a buďme sa o nich baviť. Ja vám ich dám, ale 

ja budem tiež len čerpať z verejných zdrojov a z rozpočtov MČ, lebo iné nemám. Mesto 

Košice má 4700 kompetencií, vy máte 19 aj s tým, že rátate včelstvá. Mesto ako také riadi 

498 zamestnancov, pričom v MČ ide skoro 570 a to nemám aktuálne dáta.  

A mimochodom, aj my máme sociálne služby, keď ste sa minule ohradili. Čiže nakreslite 

schému, urobte vývojový diagram, nakreslite algoritmy, ktoré chcete aplikovať v tomto 

spájaní a budem vidieť, čo mám hľadať. Ako inak to chcete urobiť? Vy robíte politiku, 

politikárčite. Ak chcete, aby sme sa rozhodli na základe dát, tak nakreslite schému,  

z ktorej bude jasné, ako to urobiť.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia. Hlási sa ešte pán starosta Babušík. Potom 

si navrhneme nejaké termíny rokovaní, na ktoré môže dôjsť aj pán poslanec Národnej 

rady. Nezastrašovala by som tou Národnou radou, pretože tá Národná rada, aj ten 

poslanec, ktorý niečo bude predkladať, musí mať mandát. Čiže sú tam aj iní poslanci 

Národnej rady, ktorí rozhodujú a hlasujú. Nech sa páči, Dominik.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ja neviem vôbec 

či chcem reagovať už na tieto veci. Pekne to napísali pánovi primátorovi, ako ste si mohli 

všimnúť, striedal papier za papierom, to isté aj v rozhlase. Pán primátor, čo ste čakali  

7 rokov? 7 rokov na začiatku, keď ste prišli s témou, ktorú ututlávate do posledného, lebo 

vám vyhovuje počet 14 MČ, ktoré sú s vami.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, chcem ešte niečo povedať. Keď robím zmenu, 

zmenu k niečomu a budeme stále hovoriť o 14 MČ, musíš pomenovať, čo v tých MČ 

nefunguje? Čo tie MČ nerobia za tie peniaze, ktoré dostanú? Počul si o tých MČ vôbec 

niečo? Však oni si realizujú všetko od osvetlenia, cintorínov, administratívy. Čiže ak 

robím nejakú zmenu, musím povedať prečo? A toto absentuje v týchto materiáloch, že 

chcem robiť zmenu, chcem zlúčiť MČ, pretože? Tie odpovede, tie ekonomické dáta. Načo 

nám bude nejaká potom analýza, ktorú sme schválili? Čiže chceme robiť nejakú analýzu, 

chceme sa oprieť o čísla a z toho vzíde model, usporiadanie alebo modely, návrhy  

a nemusí sa s tým určite stotožniť ani mestské zastupiteľstvo. Pretože na konci dňa sa 

rozhodne, vieš čo nie 4, ale 5. Pretože toto, toto a toto. A určite sa nikto na rade starostov 

nebráni žiadnej diskusii. Toľkokrát o tom rozprávame. Dominik, chcem vás potom 

poprosiť a bude aj uznesenie, aby ste ten materiál v tých schránkach tých starostov MČ 

doručil. Oni vlastne ani nevedeli pomenovanie, názvoslovie, usporiadanie. Dozvedať sa 

o budúcnosti, o zásadnej zmene Košíc z Korzára, o tom je tá kritika. Nie to, že ty s niečím 

prídeš a máš nejaký vlastný návrh. Toto chcem ten message vydať, aby to nebolo, že tu 

sú ľudia, tu predsedníčka, ktorá je proti. Ja mám svoj názor, ako pán primátor. Možno je 

ešte menší ako tvoj a nebudem tu niekde robiť tlačovky a teraz sa tu prezentovať, lebo ja 

chcem 4 okresy a dovidenia. Hej? Čiže navrhujem, kolegovia, aby ste si poznačili, bude 

pozvaný aj pán poslanec Národnej rady, ak prijme pozvanie, sú tam termíny 7. apríl, 14. 

apríl. Odkomunikujem s pánom poslancom, či bude môcť prísť. Zároveň kolegovia, 

myslím si, že ani nie je čo viacej, aby sme si tu niečo vyčítali. Teda budete mať materiál, 

budete sa vedieť vyjadriť potom aj. Čiže toto sme, Dominik, my dnes očakávali, že tu 

vlastne sa postavíš, môj návrh je taký, taký. Proste, že si vezmeš slovo na polhodinu  

a predstavíš ten návrh, že o čo vlastne ide. Toto nie je o tom, aby sme určite na seba 
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útočili. Je tu cítiť veľké sklamanie kolegov, ktorí tu dnes sedia. Kolegovia, dávam teda 

takýto jednoduchý návrh na uznesenie, ktorý vyplynul z diskusie, že rada starostov žiada 

predkladateľov tohto materiálu, ktorý bol doručený do podateľne MMK, aby tento 

materiál doručili starostom mestských častí mesta Košice, aby sa s ním mohli oboznámiť 

a na ďalšej rade starostov vlastne bližšie k tomu ešte vyjadriť. Čiže, aby doručili starostom 

mestských častí do najbližšieho rokovania rady starostov. Bola by som veľmi rada, keby 

sa mohli zúčastniť potom aj naši hostia. Čiže odkomunikujeme a teda povedali sme si, že 

uznesenie už bolo spomínané, jedná sa len o to, aby predkladatelia tento materiál doručili, 

ak je možné, ho dopracovali, ak nie, tak len v takejto podobe, pretože je krátkosť času. 

Kolegovia, poďme hlasovať teda o tomto návrhu na uznesenie, aby sa mohli skončiť 

dnešné rokovanie, prosím, hlasujme teda o návrhu, aby nám bol doručený do našich 

schránok.  

  

Hlasovanie č. 3 -  za: 18, proti: 0, zdržalo sa: 0  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, konštatujem, že uznesenie bolo schválené.  

 - - - 

 

  



19 

 

Záver rokovania 

 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 

30. (mimoriadne) rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 14.04.2025 
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